

Spis treści

Od autora	7
Rozdział I – RACZKOWANIE (1881–1918)	15
W dółkach startowych. «Przewodnik Gimnastyczny» (1881)	15
Na koniach i bicyklach. «Sport» Michała Romiszewskiego (1888) – «Sport» Zygmunta Prawdzica Maciszewskiego (1891)	28
Obojętność i samotność. Kazimierz Hemerling (1859–1939) i jego «Kolo» (1895) oraz «Gazeta Sportowa» (1900)	32
«Przegląd Gimnastyczny» w Krakowie (1897) i początek działal- ności publicystyczno-wydawniczej Mariana Dąbrowskiego	44
Lwowski «Wędrowiec» (1911) i początki dziennikarskiej działal- ności Rudolfa Wacka	52
Sportowa prasa warszawska pierwszych lat XX wieku. «Ruch» (1906) – «Sport Powszeczny» (1910)	58
Pod koniec pierwszego okresu	64
Rozdział II – PRZYGOTOWANIE DO „PODBOJU” MILIONÓW (1918–1927)	67
Narodziny warszawskiego środowiska dziennikarzy sportowych. «Chłopcy z placu Broni»	71
„Plebiscytowa” szkoła dziennikarska. «Wychowanie Fizyczne» (1920) – Bytomski «Sportowiec» (1920)	84
Pierwsi etatowi pracownicy działów sportowych pism codziennych. Lokalne organizacje dziennikarzy sportowych we Lwowie, Krakowie i Warszawie – Powstanie Związku Dziennikarzy i Publicystów Sportowych RP – Jaka ma być prasa spor- towa?	101
Krakowska prasa sportowa lat dwudziestych. «Przegląd Sportowy» (1921) – «Tygodnik Sportowy» (1921) – «Wiadomości Spor- towe» (1922) – «Kurier Sportowy» (1925)	131

Dalsza działalność Rudolfa Wacka i jego «Sport» (1922)	194
Dzieje warszawskiego «Stadionu» (1923)	212
Agencja Sportowo-Telegraficzna «Centrosport» (1925)	229
«Wioslarz Polski» (1925) i «Start» (1927)	236
Pisma sportowe w nowych środowiskach	245
Rozdział III – NA SZEROKIEJ FALI (1928–1939)	254
W europejskiej czołówce	254
Rekordziści... «Raz Dwa Trzy» (1931)	255
«Sport Polski» (1937) i jego twórca Wiktor Junosza Dąbrowski	265
Młódzież o sobie. «Stadion Młodych» (1935) i «Sport Szkolny» (1937)	279
Przeciwno germanizacji. Gdańsk miał także swój «Sport» (1930)	285
Dziennikarstwo sportowe na Wileńszczyźnie	290
Pod koniec trzeciego okresu	292
Rozdział IV – NA NOWEJ DRODZE (1945–1948)	298
Trudny start	298
Kraków znów stolicą prasy sportowej. «Biuletyn Sportowy» (23 IV 1945) i „Start” (2 VII 1945)	303
Kto pierwszy? «Przegląd Sportowy» (12 VII 1945)	319
Bydgoski jedynak. «Kurier Sportowy» (16 VII 1945)	341
Trwały załączek prasy sportowej na Śląsku. «Sport» (30 VII 1945)	360
Warszawski jedynak – spełnione marzenia Aleksandra Rekszy. «Echo Stadionu» (9 X 1945)	378
Ekstraklasa. «Sport i Wczasy» (16 IV 1947)	389
Ideowcy. «Wychowanie Fizyczne» (listopad 1947)	410
Pisma sportowe w Częstochowie, Poznaniu, Łodzi i Kielcach	416
Dwutygodnik. Miesięcznik. Kwartalnik. «Sport Kolarski» (28 VII 1946 – 30 VI 1947) – «Szachy» (styczeń 1947) – «Taternik» (maj 1947)	423
Kto redagował «Biuletyn Sportowy KBW»?	431
Rozdział V – WĘZŁOWE PROBLEMY KULTURY FI- ZYCZNEJ W POLSCE (1945–1948) NA ŁAMACH PRA- SY SPORTOWEJ	433
Kształtowanie się ram organizacyjnych i modelu kultury fizycznej	433
Postulaty upowszechnienia kultury fizycznej na wsi	468
Stosunek do WF i sportu w szkole	473
Drogi do umasowienia sportu	477
Zakończenie	486

Spis czasopism z lat 1881–1939 poświęconych kulturze fizycznej .	500
Podstawowe dane o pismach sportowych ukazujących się obecnie w PRL	514
Bibliografia	521
Indeks nazwisk	539